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Milí žiaci! 

A je to tu. Ani sme sa nenazdali a máme tu druhý polrok. Vý-

pisy z vysvedčení ste odložili do zásuviek a povedali ste si, 

že je čas pridať, aby to koncoročné „vysvečko“ bolo lepšie, 

alebo aspoň také, ako polročné. 

Pridajme spoločne. 

.... Nielen v učení sa, ale aj v budovaní dobrých vzťahov... 

... V úcte k dospelým, učiteľom i starším... 

... V ochote pomôcť tým, ktorí to potrebujú.... 

... Pozerajme sa okolo a skúsme stáť pri spolužiakoch, ktorí 

si prechádzajú náročným obdobím....  

.... Buďme odvážni, a ak nevieme, niečo vyriešiť, nebojme 

sa požiadať o pomoc dospelých....  

Zvlášť sa prihováram deviatakom.  

Prosím Vás, nezaháľajte, ale urobte všetko preto, aby ste 

načerpali vedomosti, ktoré vám pomôžu dostať sa na vytú-

ženú strednú školu.  

Už teraz Vám držím palce.  



Čakajú nás zmeny vo vzdelávaní 

 

A ja  vás s nimi postupne zoznámim  na základe nového Štátneho vzdelávacieho programu pre základné 

školy. 

Deti žijú v súčasnosti v odlišnom svete, ako žili detstvo ich rodičia a iné generácie pred nimi. Majú iné 

skúsenosti, iné podnety a stoja pred nimi iné príležitosti a výzvy. Väčšina z nich má virtuálny prístup k 

celému svetu, vďaka čomu môžu poznávať ďaleko viac ako generácie detí pred nimi, žijú v globalizova-

nom svete. V množstve informácií a dezinformácií však môžu ľahko zablúdiť, digitálny svet ich môže po-

hltiť, v hustej sieti interakcií s ľuďmi z celého sveta môžu prežívať pocity neistoty, izolácie a osamelosti. 

Čaká ich budúcnosť, ktorá bude dynamická, no súčasne aj relatívne málo predvídateľná. Preto dnes musí-

me rozmýšľať o príprave našich detí na budúcnosť inak.  

Vzdelávanie sa bude vyznačovať otváraním príležitostí na poznávanie, prijatím každého človeka 

(inkluzívna škola), zodpovednosťou za udržateľnosť života na Zemi (zelená škola), podporovaním efektív-

neho a bezpečného využívania digitálnych technológií vo výchove a vzdelávaní (digitálna škola).   

V škole 21. storočia majú všetci aktéri (učiteľ-žiak-rodič) možnosť spoluvytvárať obsah a formy vzdeláva-

nia a spoločne sa vlastnou aktivitou učiť a zlepšovať.  

Pokračovanie v budúcom čísle. 



TESTOVANIE T9 SA BLÍŽI 





Myslíme nielen na ľudí, ale aj na zvieratká a vtákov. Aj preto sa naši 

druháci pustili do maľovania búdok pre operencov. A veru im to šlo, 

ako sa vraví „od ruky“, alebo od štetca?  





ŠKD je prostredie, kde si deti po náročnom dni v škole 

spríjemňujú čas  tvorením alebo hraním. Preto sme si 

dni spríjemnili pohodou a vyrábaním zimných tučniači-

kov.  Porozprávali sme sa o zime a zvieratkách, ktoré žijú 

v ďalekých zimných krajinách. Deti to zvládli krásne, čo 

si môžete pozrieť na fotografiách.   

















Žiaci zo 4.A sa porozprávali so správcom počítačovej siete 

Štvrtáci sú odborníci na interview. A aby nám to dosvedči-

li, pripravili si otázky a poriadne „vyzvŕtali“ správcu počíta-

čovej siete našej školy. Kto je to? Ing. Pavel Rýdzi.  Ak sa 

chcete dozvedieť o ňom viac, nech sa páči: Otázky od štvr-

tákov a odpovede správcu počítačovej siete. 

Povedzte nám niečo o svojej rodine. 

Mám tri deti. Dve dievčatá a chlapca. Chlapec je najmladší 

a to znamená, že bude mať tento rok 30 rokov. A mám aj tri 

vnúčatá a dúfam, že ešte pribudnú – všetko sú to chlapci.  

Koľko máte rokov? 

Tento rok bude mať 62. Som starší ako vaši rodičia.  

 Aké ste mali detstvo?  

 Super. Ja som bol spokojný. Bolo trošku iné, ako máte vy 

dnes, lebo ešte neboli počítače a mobily. Ale veľa času sme 

trávili vonku, chodili sme na krúžky, venovali sa svojim záuj-

mom a samozrejme aj škole.  

Aké predmety boli vaše obľúbené? Ako ste sa učili?  

Najradšej som mal matematiku, zemepis (geografiu) a prípadne aj slovenčinu. Učil som sa celkom dobre, ale ne-

hovorím, že to bolo každý jeden školský rok. Občas som bol aj vyznamenaný.  

Mali ste v škole obľúbenú pani učiteľku? 

No, na toto asi neviem odpovedať, lebo tých rokov už nemám málo a tie mená mi už povypadávali.  

Kto bol váš najlepší kamarát na základnej škole?  

 Ľubo Pochaba alebo Vlado Meszároš, ale to vám nič nepovie. Ten prvý bol basketbalista, druhý volejbalista.  

Aké knihy ste čítali v detstve?  

Číslo 1. bol určite Vinetou. A potom také normálne detektívky, prípadne to, čo prišlo. Dnes čítam rôzne katalógy, 

príručky a také....  

Prezraďte  nám nejaký veselý zážitok zo školy. 

 To by som asi nemal hovoriť, ale poviem jeden. V jednom predmete na strednej škole som bol 

dobrý. A mal som už aj známky, tak si hovorím, že sa nemusím učiť. Ale práve vtedy na tú hodinu, 

o ktorej vám chcem porozprávať, prišla hospitácia. To znamená, že sa prišiel pozrieť iný vyučujúci, 

ako sa učíme a potom to hodnotil. A ten náš sa chcel pochváliť, a povedal si, že nebude vyvolávať 

niekoho, kto nič nevie, ale vyvolá toho, kto to vie a vyvolal mňa. No a to si viete predstaviť, ako to 

vyzeralo. Nič som nevedel. Musím povedať, že mi aj našepkával. To bolo asi jedinýkrát v mojom 

živote, kedy mi našepkával učiteľ.  



Aké sú vaše záľuby? 

Keď som bol mladší, tak som veľa športoval. Šport bol  pre mňa číslo jeden. Ale teraz sa to už trošku mení. 

Skôr sa venujem rodine. Mám vnukov a pokiaľ sa dá a sú u nás, tak trávim s nimi čas. 

Akému športu ste sa venovali?  

Plával som. Chodil som na preteky. Venoval som sa tomu asi päť rokov. Mávali sme tréningy hneď ráno pred 

vyučovaním. Už o šiestej som bol vo vode. O pol ôsmej som bol v triede na vyučovaní a potom znova na tré-

ningu popoludní od nejakej piatej do pol ôsmej. Mávali sme aj sústredenia, to znamenalo, že sme neboli aj 

týždeň v škole a  tiež preteky. Na konci sezóny boli vždy Majstrovstvá Slovenska, a tam sa mi podarilo 

uchmatnúť aj nejakú medailu, ale nikdy nie zlatú. Vtedy bolo Československo, ale tam som sa na majstrov-

stvá nedostal. Tam bola väčšia konkurencia.  

Chodili ste na nejaký hudobný nástroj?  

Nie. Ja o sebe hovorím, že nemá hudobný sluch, ale mám hudobný hluch. Keď som bol vo vašom veku, tak 

som sa hanbil spievať, lebo mi to nejak nešlo. A teraz sa nehanbím, ale keď spievam, tak ma kritizujú, lebo 

to neviem. Ale mne to je jedno, baví ma to.  

Viete kresliť?  

S kreslením som na tom tak isto ako so spievaním. S tým teda kamarát nie som. To radšej zaspievam, ako 

mám kresliť. Ale keby som vám zaspieval, to by bolo za trest. To mi verte.  

 

Mali ste už niečo zlomené?  

 Ja mám našťastie celkom dobré kosti, tak nič vážne. Mal som raz zlomený palec na nohe. Vtedy sme 

dvaja chalani naraz kopli do lopty. Tak vtedy si to odniesol môj palec, ale nedali mi to ani do sadry, len 

som si na to musel dávať pozor. Vtedy sa také veci do sadry nedávali. A ešte som mal niekoľkokrát roz-

bitú hlavu.  

Aké je vaše obľúbené jedlo?  

Asi kapusta, knedľa, bravčové pečené, ale mám rád aj cestoviny. A čuduj sa svete, celý život som nemal 

rád perkelt a dnes, keď ho vidím, tak ho hneď zjem. Ale keď som bol taký, ako ste teraz vy, tak som mal 

veľmi rád sladké jedlá, napríklad parené buchty, dukátové buchtičky.  

Viete niečo uvariť?  

Jasné, ako inak. Keby ma síce počula moja manželka, tak by sa smiala. Lebo ja s obľubou hovorím, že 

viem uvariť párky a hemendex. Ten robím u nás výlučne ja, niežeby to ona nevedela, ale  je rada, že raz 

konečne  nemusí niečo urobiť. No a ešte viem aj praženicu.  

Raz, ale to bolo veľmi dávno, nebola doma a chcel som ju prekvapiť. Vedel som, že príde hladná, tak 

som urobil čínu podľa jej kuchárskej knihy a celkom ma pochválila. Ale odvtedy som to pre istotu ne-

skúšal.  

Čo bol váš najkrajší darček, ktorý ste dostali?  

To bol taký darček – nedarček. Bolo to vtedy, keď sa mal narodiť môj prvý vnuk. Dcéra nám to pove-

dala práve cez Vianoce.  

Na koho ste najviac hrdý?  

Na deti. Všetkým sa darí. Som spokojný.  

Poslúchate pani zástupkyňu, alebo ju neposlúchate?  

Ja si myslím, že poslúcham, ale ona tvrdí, že nie.  



Kam chodíte na dovolenky? 

Mali sme rekreačnú chalupu, tak tam sme trávili veľa času. Ale to sme už predali, lebo  sme si posta-

vili rodinný dom. Takže som rád doma na záhrade, prípadne navštevujeme nejaké obce a Slovenský 

Raj. To je moja srdcovka. A tiež mám rád pamiatky. Pre mňa jedna z  najzaujímavejších dovoleniek 

bola, keď som navštívil Rím. Bol som na poznávacom zájazde.  

Na akom aute chodíte do školy a aké sa vám páči? 

Teraz chodím na celkom dobrom aute, ale nie je moje. Patrí dcére, ale nechala si ho u nás, lebo je 

v zahraničí. Je to Passat. Ona má lepšie auto ako ja a mňa jazda na tom jej, naozaj baví.  

Kedy ste začali nosiť okuliare?  

V štyridsiatke. Zrazu som si večer čítal v posteli knihu a zistil som, že neviem zaostriť.  

Tak som šiel k pani doktorke a vyše 20 rokov ich nosím na nose.  

Stretli ste sa už  s kyberšikanou?  

Nie. Ale čítal som o tom, že to existuje.  

Šikanoval vás niekedy niekto?  

Nie. Našťastie nikdy. Ale pamätám si, že sa to stávalo, aj keď som bol ja malý. Je to vždy, ale treba 

s tým niečo urobiť. Ak si s tým nevieme poradiť sami, tak požiadame o pomoc. Inak sa to nedá.  

Aký šport máte radšej? Plávanie alebo beh? 

Plávanie. Ale zasa, radšej sa pozriem na atletiku. Keď som bol mladší, tak som sa na šport v televízii 

pozeral oveľa viac ako dnes. Bol som sa pozrieť aj v Ostrave na atletických pretekoch: Zlatá tretra. 

Veľmi ma prekvapilo, že sa tam človek nenudí, lebo sa tam stále niečo deje.  

Aký je váš obľúbený športovec?  

To sa mení. Závisí od toho ako a kedy. Celkom rád som mal Demitru. Z lyžiarok je neuveriteľná Petra 

Vlhová – je neuveriteľné, koľko medailí priniesla.  

Máte ešte pre nás nejakú veselú historku?  

Mám. Bolo to na vysokej škole. Mali sme skúšku z matematiky a mali sme niečo vypočítať. A počas 

skúšky mi môj dobrý kamarát hovorí, že nevie vypočítať príklad a chcel, aby som mu dal opísať.  Tak 

som mu dal. A potom prišla pani učiteľka a hovorí, že tá písomka nedopadla dobre, ale že je pár vý-

borných. A vytiahla dve a o nich povedala, že sú úplne rovnaké. Bola to tá moja a toho môjho kama-

ráta. Poslala  nás oboch preč a skúšku som nespravil. Ale povedala mi, že môžem prísť na druhý deň 

znova, lebo to viem. Tak som šiel na druhý deň ešte raz. Tak si dajte pozor na opisovanie.  

Koľko ste mali rokov, keď ste skončili školu?  

24. Ale vtedy to boli také iné časy. Prišiel som 

sem do Dubnice, bol som tu dva mesiace 

a odišiel som na rok na vojenskú službu. Obliek-

li ma do mundúru a cvičil som strieľanie zo sa-

mopalu, učil som sa opravovať tanky a iné veci. 

Potom som sa vrátil znova sem a už som odtiaľ-

to neodišiel.  

Kde bývate?   V Nemšovej sme si postavili dom 

a už tam bývame 15 rokov.  



Kde by ste chceli bývať?  

Asi zasa len tu. Ja som dosť rodinne založený. 

Viem si predstaviť, že odídem niekam na me-

siac, dva, tri alebo pol roka, ale vždy sa tu rád 

vrátim. V 90- tych rokoch som bol v Kanade ale 

po mesiaci som si povedal, že by som tam ne-

mohol bývať. Tam mám tiež jedného dobrého 

kamaráta – spolužiaka z vysokej školy a ten 

tam odišiel a býva tam dodnes.  

Dal vám niekto v živote dobrú radu, alebo vy 

skúste dať dobrú radu dať nám.  

Dobrú radu? Treba sa snažiť ísť vždy za svojím 

cieľom. Treba vedieť, čo chceš a ísť za tým. 

Niekto sa napríklad chce dostať na dobrú 

školu, na ktorú sa hlási veľa žiakov, tre-

ba sa učiť, lebo inak to nejde – ako sa 

hovorí, nedá sa svietiť. Ak má niekto 

rád šport, musí sa snažiť, musí robiť 

viac ako ostatní – aby zasa niečo do-

siahol. Ale to nie je až tak dôležité. Dô-

Pán Rýdzi nám toho prezradil oveľa 

viac. Ale na to sa môžete tešiť v bu-

dúcom čísle Medňáčika. Zatiaľ vám 

povieme iba to, že sa budeme s ním 

rozprávať o hackerských útokoch na 

EduPage, o heslách či o tom, ako sa 

on sám dostal k počítačom a stal sa 

expertom na prácu s nimi.  

Tak do čítania, kamaráti.  

Pozdravujú vás vaši spolužiaci a 

spolužiačky zo 4.A! 



Dnes v rámci našich rozhovorov so spolužiakmi zamierime asi do naj-

väčšej triedy našej školy. Medzi deviatakov a tam ako ihlu v kope se-

na si vyhľadáme Patrika Lukáča. A viete čo? Povieme vám o ňom to, 

čo ste ešte asi nevedeli. Tak poďme na to.  

 

Ahoj Patrik. Predstav sa nám. Aké sú tvoje hobby?  

Tak ja sa volám Patrik Lukáč. Som zo Slovenska a chodím do 9.A. Mo-

je hobby sú: hra na akordeón chodenie von a čítanie kníh.  

 

Hovoríš, že hráš na akordeón. Ako si sa k tomu dostal a koľko rokov 

to už robíš?  

Hrám už nejakých 8 rokov. Dostal som sa k tomu tak, že som nevedel, 

čo robiť, tak ma moji rodičia prihlásili na akordeón.  

 

Chcel by si byť niekedy profesionálnym akordéonistom?  

Nemám na to nárok, lebo som sa odtiaľ dočasne odhlásil. 

 

Na akú školu by si chcel ísť?  

Neviem. Zatiaľ premýšľam nad gymnáziom. 

 

Prečo si si vybral práve tú školu?  

Lebo je na nej dejepis a ten mi celkom ide.  

 

Aké by si chcel mať povolanie? 

Nemám na to zatiaľ odpoveď. Lebo ten, kto to teraz povie, 

absolútne nevie, čo bude robiť o desať rokov.  

 

Tak ako si predstavuješ svoj život o 10 rokov?  

Neviem. Asi budem na vysokej alebo tam, kam ma srdce za-

vedie.  



Máš doma nejaké domáce zvieratká?  

Jasné. Škrečka Pipa – toho držal už aj Mišo Januch. A počkať. Eš- te 

mám morča Maxa.  

 

Z neznámych zdrojov sme sa dopočuli, že si bol na Kube. Aké to tam 

bolo? Ako sa ti tam páčilo?  

Prišiel som tam, zalialo ma slnko a bolo tam teplo. Palmy a aj pek- né 

čašníčky v našom hoteli. Bolo to tam nádherné. Jedlo tam tiež bo- lo pa-

rádne. Najzaujímavejšie, čo som jedol boli krevety a homár.  

 

Mal si odtiaľ nejaký vtipný zážitok?  

Za štyri trojuholníkové kúsky pizze a tri coly sme na letisku v Istanbule zaplatili 50 eur. 

 

Chodíš do školy už deväť rokov. Povedz mi tri dobré veci o tejto škole.  

Neviem. To by som musel porozmýšľať. 

 

Teraz sa prestaňme venovať škole. Prezraď nám aké je tvoje najobľúbenejšie jedlo?  

Chutia mi zapekané pikantné tortily a volské oko.  

Aký je tvoj obľúbený film, seriál?  

Najobľúbenejší seriál je Muž z vysokého zámku a film 96 hodín. 

 

A čo knihy?  

Scifi 

 

Aká je tvoja obľúbená učiteľka alebo učiteľ v našej škole?  

Neviem si vybrať, lebo všetci sú super.  

 

Keby si mal čarovný prútik, čo by si zmenil?  

Svoje známky u môjho angličtinára. 

 

Daj ešte pár slov na záver  

Aby sme vždy v pokoji došli domov, a aby sme boli zdraví, šťast-

ní atď.  

 

Ďakujeme za rozhovor.  



ACH TIE NAŠE  

VYSVEDČENIA 

Aké budú alebo boli?   

A čo za ne dostaneme? 

Keby ste mohli dať nejaké 

vysvedčenie, komu by ste 

ho darovali?  

Aké predmety by  ste znám-

kovali  a akou známkou?  

Pani učiteľka Mariannka Jankechová 

V mojom detstve ZŠ navštevovali žiaci 8 rokov, nie ako teraz 9 rokov. Ja som patrila medzi zodpoved-

ných, šikovných a výborných žiakov. Za vysvedčenie sme žiadne odmeny nedostávali. Doma ma rodi-

čia pochválili a mamina vždy upiekla aj nejaký výborný zákusok. Potom sme si spravili menšiu oslavu. 

Podľa mňa je ale dôležité dostávať za výborné výsledky odmeny, najmä také, ktoré sú spojené 

s nejakým pekný zážitkom, ako napr. návšteva jaskyne, LEGO – výstavy, pozvanie na dobrú pizzu, náv-

števu hradu... Mojím deťom my vždy pripravíme nejaký takýto darček, ktorý ich veľmi poteší. Takto sa 

učia novým veciam a môžu spoznávať aj krásy Slovenska. A komu by som dala vysvedčenie? Všetkým 

rodičom, ktorí sa deťom venujú a vychovajú z nich slušných ľudí. Červenou farbou by som vysvietila 

kolonku: „Slušné správanie, úcta“. A dala by som tam aj predmet: „Manuálne zručnosti“, pretože deti 

spoznávajú svet nielen zrakom a počúvaním, ale aj rôznou činnosťou a  zmyslami. Každá fyzická akti-

vita podporuje pozornosť a vnímanie. 

Pani učiteľka Zelmanová 

Moje vysvedčenia? Chválitebné. 2 bola moja najčastejšia známka. Vždy na konci školského roka 

som dostala odmenu od mojich starých rodičov, čo ma vždy potešilo. A odmeny? Áno, myslím si, 

že je to správne. Každý si za svoju dobrú prácu zaslúži odmenu. Ak by som ho mala niekomu dať, 

bola by to moja mama, ktorá mi pomáha celý život. Dala by som jej samé jednotky za jej trpezli-

vosť, lásku a za jej dobré jedlo, uverené vždy s láskou. 

 

Pán učiteľ Jozef Šrámek 

Moje vysvedčenia? Boli veľmi dobré, vždy som bol vyznamenaný. Ale nedostával som za to odmeny. 

Skôr som za to, aby žiaci dostávali pochvaly. Mňa vždy učili, že sa učím pre seba a nie pre odmenu. A ak 

by som mal pre niekoho napísať vysvedčenie? Tak to naozaj neviem pre koho.  Najlepšie je, ak sa vie 

každý objektívne ohodnotiť sám. Ale predmety na to „vysvečko“ by som vedel  dať. Mohol by tam byť 

predmet Úcta k človeku, ku každému človeku, či sa viem slušne správať aj k človeku, ktorý mi nie je 

sympatický. 



Pani učiteľka Marcela Bagínová  

Vysvedčenia? No hrôza. Asi nikoho (aspoň u nás doma) neprekvapím, keď poviem, že škola a ja—to 

vôbec nešlo k sebe. Nemala som ju rada. Možno preto, že som bola „školské“ dieťa a moja mamina 

bola učiteľkou. Hoci som sa mohla snažiť, ako som vedela, len čo zazvonilo cez prestávku, už aj vede-

la, čo sa mi nepodarilo. A tak som rezignovala... No a od toho sa odvíjali aj moje vysvedčenia. Zlomilo 

sa to vo mne až na vysokej škole (ako dieťa som tvrdila, že na žiadnu nepôjdem a učiteľkou nikdy ne-

budem, lebo jedna v rodine stačí :)). Pamätám si na promócie, keď moji rodičia na chvíľu stratili reč, 

lebo ma vyhlásili za najlepšiu študentku. Jednoducho ma učenie začalo baviť. Myslím, že to bol mo-

ment, kedy pochopili, že za slovom „známka“ sa skrýva oveľa viac, ako len vedomosti... 

A čo sa týka darčekov za vysvedčenie, tak si pamätám, že sme sa vždy vybrali do kníhkupectva a tam 

som si slávnostne mohla vybrať knihu, ktorú som sama chcela. To bolo pre mňa top. Doteraz je kníhku-

pectvo po potravinách mojou najnavštevovanejšou predajňou :) 

A ak by som mala dať niekomu vysvedčenie, tak by to boli žiaci, ktorí majú známky „3 a vyššie“ a sú 

presvedčení, že na viac nemajú. Oznámkovala by som ich životný príbeh, ich snahu, ich skrytú bolesť. 

Nik z nás nevie, aké známky by mal, keby žil v tom prostredí, v ktorom žijú oni, hoci o tom nehovoria. 

Často ich vysvedčenia sú odrazom „prešľapov“ nás dospelákov. Bolo by fajn, keby sme sa to naučili 

vnímať. 

Pani zástupkyňa PaedDr. Ľubica Ladecká 

Fúha, vysvedčenie, to vám prezradím niečo tajné zo svojho študentského života... Základnú 

školu som zvládala úplne bez problémov a končila som ju v ôsmej triede so samými jednotkami.  Nie, 

že by som bola geniálna, ale akosi mi to učenie išlo úplne samo. Nepotrebovala som sa učiť, stačilo 

počúvať v škole, okrem toho som bola úspešná recitátorka aj riešiteľka ruskej či slovenskej olympiády 

a rovnako dobrá športovkyňa, skrátka vynikajúca žiačka. Na strednú školu ma zobrali na základe  vý-

sledkov bez prijímacích pohovorov, No a potom prišiel šok! Nevedela som sa učiť, nemala som návyk 

sedieť nad knihami a na gymnáziu to už samo nešlo. A tak prišiel polrok a ja som kráčala domov 

s vysvedčením, ťažkým ako balvan. Niesla som si  domov desať trojok! Úplne presne si pamätám to 

sklamanie nielen svojich rodičov, ale aj mojej starkej, ktorá bola vždy mojím anjelom strážnym 

a obhajcom zároveň. Nikdy ma za známky neodmeňovali, stačilo mi ich uznanie a pochvala, ktorá ma-

la v tomto okamihu, samozrejme, opačný efekt.  Veľmi ma to trápilo, tak som začala  na sebe pracovať 

a krôčik po krôčiku,  som si známky opravovala a vypestovala si návyk učenia sa! Do maturity som to 

zvládla na vyznamenanie a opäť som získala pozitívny vzťah ku škole a k  vzdelávaniu vôbec. Nikdy 

netreba hádzať flintu do žita, keď človek chce, všetko sa dá! Pýtate sa, či odmeňovať deti za známky?  

Sú vôbec známky dôležité? Tradičné známky môžu mať obmedzenú hodnotu a nezrkadlia úplne žia-

kovu skúsenosť, rozvoj ani jeho  potenciál. Sústredia  sa hlavne na akademický výkon a nemusia dos-

tatočne odzrkadľovať  šírku žiakových  schopností, kreativitu či jeho sociálne zručnosti. Pre niekoho 

môžu známky slúžiť len ako vonkajšia motivácia bez toho, aby podporovali vnútorné záujmy a radosť 

zo samotného učenia sa. Môžu spôsobovať stres a vytvárať súťaživé prostredie medzi žiakmi, kde je 

dôležitý výsledok, nie proces učenia. Podľa môjho názoru sa učíme hlavne pre seba, to, čo investujeme 

do vzdelania, sa nám niekoľkonásobne vráti. Bohužiaľ, nie každé dieťa  má vytvorené rovnaké pod-

mienky na vzdelávanie a často bojuje o základné podmienky prežitia a práve na nás učiteľoch je, dos-

tať sa čo najbližšie k detskej duši, byť pre neho dostupný, aby sa k nám  mohol  obrátiť s otázkami, 

problémami či nápadmi. Vytvoriť mu prostredie, kde sa cíti pohodlne a bezpečne. Spoznávanie žiaka 

je kontinuálny proces, ktorý si vyžaduje  náš čas a pozornosť. Preto  je dôležité byť otvorený a rešpek-

tovať individuálne rozdiely každého žiaka. 

 



Dnes sme sa pýtali, ako inak na vysvedčenia. Chceli sme vedieť, či sa našim spolužiakom páči vy-

svedčenie, ktoré dostali, či zaň bude odmena a ak áno—tak aká. A samozrejme sme boli zvedaví 

aj na nový predmet, ktorý by chceli mať v škole. A toto sú ich odpovede:  

Elizabeth Šumichrastová 9:B 

Vysvedčenie je v pohode, ale mohlo by byť aj lepšie. Či bude odmena, to 

neviem, ale možno bude nejaké prekvapenie. Chcela by som, aby sa tu 

učilo viac jazykov, ako napríklad španielčina, francúzština... 

Tomáš Bezecný 9.B 

S vysvedčením som spokojný. Väčšina známok je v pohode. A aj nejaká 

odmena bude. Páčilo by sa mi, keby sme sa učili ekonomiku.  

Kristián Chromec 9. B 

S vysvedčením nie som spokojný a nebude ani odmena. A predmet? 

Bral by som Branné cvičenie—aby sme sa šli prejsť do lesa.  

Jonáš Imrišek 9.B 

Moje vysvedčenie je hrozné. 

Odmena nebude, ale keby 

bola, tak by som chcel asi pe-

niaze alebo skate. A pred-

met? Socializácia. Posadali 

by sme si do učebne v kto-

rej by boli vaky a každý by 

sa mohol rozprávať s kým 

chce. 

Jakub 9. B 

Moje vysvedčenie sa mi nepáči, ale odmena bude: peniaze. Páčilo by sa 

mi, keby sme sa v škole učili sebaobranu.  

Karolína Kotlabová 9. B 

S vysvedčkom nie som spokojná. Bude to bez odmeny. Chcela by som, 

aby sme sa v škole učili predmet o mentálnom zdraví, kde by medzi se-

bou žiaci komunikovali. Žiaci by mali lepšie znalosti, ako sa pohybovať v 

sociálnom živote. A chcem odstrániť predmety, kde žiaci a učitelia strá-

cajú iba čas.  

Marek Kolman 9.B 

S vysvedčením nie 

som spokojný, a tak 

nebude ani odme-

na.  

Jakub Kis, 9.B 

Vysvedčko? No mohlo 

by byť aj lepšie, ale 

dá sa. Dostanem zaň 

peniaze. Baví ma fut-

bal, mohli by sme ho 

mať ako predmet.  

Roman Suchánek 

9. B 

S vysvedčením 

som spokojný, ale 

odmena nebude. A 

nový školský pred-

met? Jednoznačne 

futbal.  

Radko Daňo 9. B 

Vysvedčenie sa mi nepáčilo. A či bude odmena? To neviem povedať. Páči-

lo by sa mi, keby sme mali predmet: Programovanie 

Ema Púčeková 9:B 

S mojím vysvedčením som veľmi spokojná. Aj odmena bude. Síce som si nič 

nepýtala, ale mamina bola spokojná, a tak sa rozhodla, že mi kúpi prilbu na 

lyžovanie. Páčil by sa mi v škole nejaký ďalší cudzí jazyk.  



Medzinárodné dni vo februári 

4. február:  Svetový deň proti rakovine  

Vyhlásila ho Medzinárodná únia proti rakovine  v 

roku 2002. Prostred-

níctvom rôznych pro-

jektov a iniciatív sa 

zdôrazňuje prevencia 

rakovinových ochore-

ní a zdravý životný 

štýl už od detstva. 

Táto choroba totiž 

neobchádza ani deti.  

6. február:  Svetový deň bez mobilu 

15. február: Deň osamelých 

21. február: Medzinárodný deň materského jazyka. 

 

 
22. február: Medzinárodný deň skautiek 

14. február: Deň zaľúbených 

Vznikol z iniciatívy 

francúzskeho spi-

sovateľa Phila Mar-

soa, ktorý ako prvý 

napísal knihu o 

mobile. V tento deň 

by si ľudia mali vy-

pnúť mobilné tele-

fóny, aby si uvedo-

mili skutočné hod-

noty života. Pripomíname si ho od roku 

2001 

Tento deň sa označoval ako Božie hody. Na svedo-

mí ho má svätý Valentín, ktorý sa stal mučeníkom, 

lebo neposlúchol cisára Claudia. Sobášil vojakov, a 

tí potom nebojovali tak, ako slobodní.  

Je alternatívnym sviatkom ku Dňu zaľúbe-

ných. Je určený pre tých, ktorí sa ocitnú bez 

partnera a môžu sa hrdo postaviť a ukázať 

bez pocitu viny alebo nedostatočnosti, že 

byť „single“ je v poriadku.  

Tento deň je celosvetovo známy  a bol vyhlásený na 

30. výročnej konferencii UNESCO v novembri 1999. 

Jeho cieľom  je pripomenutie, poznávanie a precvičo-

vanie materských jazykov po celom svete.  

Bol vyhlásený v roku 1926 a oslavuje sa od 

roku 1927 na pamiatku narodenia manželov 

Robert a Olave Baden-Powellovci, ktorí boli 

zakladateľmi skautingu. V tento deň sa oslavu-

je Deň sesterstva, Deň vďaky a Deň premýšľa-

nia. Skautky z celého sveta cestujú do rôznych 

častí sveta 

a spoznáva-

jú kultúru 

iných náro-

dov. Oslavu-

jú tak me-

dzinárodné 

priateľstvo.  



20-január 

Sebastián Schiller 1.A 

Sebastián Slamka 2.B 

Sebastián Boledovič 3.A 

Sebastián Suchár 5.A 

19. január 

Sára Mikolášová 1.C 

Sára Sabová 4.C 

Sára Damašková 6.A 

Sára Margušová 6.B 

Sára Králiová 7.A 

Zara Porubčanová 2.A 

Zara Wiedermann 6.B 

16. január 

Kristína Koyšová 4.B 

Kristína Gabrišová 4.C 

Kristína Komadová 8.C 

Kristína Kočkárová 9.B 

14 január 

Radovan Daňo 9.B 

9. január 

Alexej Hrehor 1.C  

Alex Reisenaurer 3.B 

Alex Niko 6.A 

Alex Toman 7.B 

Alex Mahút 9.A 

2. január 

Alexandra Tabačárová 3.B 

Alexandra Gašová 3.C 

Alexandra Mikušková 7. A 

Alexandra Bartková 8.B 

Sandra Vatrtová 4.A 

Karin Harvánková 4.B 

Karin Štefancová 5.B 

30. január 

Ema Mikulová 3.A 

Ema Baginová 3.B 

Ema Uharčíková 6.A 

Ema Laura Nottná 8.C 

Ema Päčeková 9.B 

Emma Vaňová 1.B 

Emma Iskrová 1.C 

Emma Sýkorová 3.C 

Emma Porubčanová 8.C 

Emma Doričková 9.A 

26. január 

Tamara Fellis 1.A 

Tamara Macková 1.C 

Tamara Balonová 3.A 

Tamara Hanková 3.A 

Tamara Lacková 7.B 

Tamara Bellová 8.B 

24. január 

Timotej Boháčik 8.B 

Timea Šandorová Uv. Ročník 

Timea Kolárová 3.A 

Timea Zelmanová 3.A 

Timea Slugeňová 5.A 



Chlapík vo vlaku sa pýta sprievodcu, kedy ten vlak zastaví v Koniarovciach. 

- Pane, toto je expres, ten v Koniarovciach nestojí. 

- Vy si robíte srandu, nie? Ja nutne musím vystúpiť v Koniarovciach! 

- Je mi ľúto, pane, ale tento vlak tam nestojí. 

- Musí predsa byť nejaká možnosť. 

- No, jedna by tu bola. Môžem povedať strojvedúcemu, aby spomalil, a ja vás 

podržím nad nástupišťom a dostanem dolu. 

- To znie šialene. Bude to fungovať? 

- No, stojí to za pokus. 

Vlak teda vchádza do stanice, sprievodca drží chlapa za sako vo vzduchu. 

Chlapík vo vzduchu uteká. Sprievodca ho pomaly spúšťa nižšie, až sa chlapí-

kove nohy dotknú nástupišťa. Kmitajú sa neuveriteľnou rýchlosťou. Sprievod-

ca ho spúšťa, chlap pomaly stráca na rýchlosti. Už to nie je šprint, ale normál-

ny svižný beh. Keď chlapíka stretá koniec vlaku, z posledných dverí sa niekto 

vykloní, schmatne ho za límec saka, vtiahne do vlaku a povie: 

- Chlape, máte šťastie, že som tu práve stál. Tento vlak tu totiž nestojí!  

 

Halóóó, to je polícia? 
Chcem oznámiť, že na ulici 
sa bijú o mňa dve dievčatá. 
- No a ako vám pomôže-
me? 
- Vyhráva tá škaredšia.  

Príde mladá slečna do ob-
chodu, postaví sa k pultu a 
vraví šarmantnému preda-
vačovi: 
"Potrebujem čistiaci pro-
striedok." 
Predavač na to: 
"Tento za vás urobí polo-
vicu práce." 
"Tak mi dajte dvojité bale-
nie, prosím!"  

- Mamička, videla si našu 
babku, dala si urobiť trvalú! 
- Na jej staré kolená? 
- Nie, na hlavu. 

- Čo sa stane z hráča, 
ktorý nevie hrať fut-
bal? 
- Brankár. 

- Kubko, prečo 
neplačeš, keď 
ťa otec bije? 
- Načo budem 
plakať, keď je 
otec hluchý. 

Hovorí policajt vodičovi: 

"Už tretíkrát vám hovorím, že vám tečie 

chladič!!!" 

Vodič nato: 

"A ja vám už tretíkrát hovorím, že mám 

kropiace auto."  

Mame muche sa 
narodila malá mu-
cha. Dnes bol veľ-
ký deň, lebo malá 
mucha išla na svoj 
prvý let. Po lete sa 
jej mama mucha 
pýta: ,,No ako bo-
lo?" Malá mucha 
jej odpovedá: 
,,Bolo super! Vše-
tci mi tlieskali!" 

- Kam chodíš na huby? 
- K susedom na stre-
chu. 
- Čo, tam ich pestujú? 
- Nie, sušia. 

Na prahu kostola vysedá-
va prefíkaný žobrák. Kos-
tolník ho karhá: 
- Nehanbíš sa? Pred me-
siacom si bol slepý a teraz 
nemáš ruku? 
- To je tak, prosím, že som 
opäť nadobudol zrak a od 
radosti mi odpadla ruka! 

Lúpežník sa vkradne do domu deväťdesiatročného 
starkého a zakričí na neho: 
- Navaľ peňaženku! 
- Uf! To mi odľahlo! Myslel som, že budeš chcieť 
peniaze...! 

Naším futbalovým re-
prezentantom Škrteľovi 
a Hamšíkovi sa už vy-
rovnajú aj dedinskí fut-
balisti. Žiaľ,  len v pote-
tovaní. 









  

 

 

 

 

 

 

 

Základná škola, Medňanská 514/5  

01901 Ilava  

Na jeho tvorbe sa podieľali:  

PaedDr. Marcela Bagínová,  

PaedDr. Ľubica Ladecká, 

 autori článkov a žiaci Základnej školy.  

Obrázky boli použité z archívu školy a z prí-
stupných zdrojov internetových stránok.  


